
Podhalei delegáció Miskolcon 

 

2016. április elsején fogadta hivatalában Török Dezső úr, a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei 
Önkormányzat elnöke a Podhaléból érkezett 10 tagú lengyel küldöttséget. 

A delegációt Stanislaw Lukasczik úr, Bukowina Tatrzanskai kistérség elnöke vezette. Tagjai a Podhalei 
Szövetség- és a helyi Leader csoport vezetői voltak, illetve kulturális és idegenforgalmi szakemberek.  
Magyar részről jelen volt Rémiás István úr, a Sajószentpéteri-, Fekete Dénes úr a Miskolci Lengyel 
Önkormányzat elnöke. A tolmácsolást Bárcziné Sowa Halina és férje végezte. A megbeszélés célja a 
kapcsolatok kiépítése és a hosszú távú együttműködés megbeszélése volt a két fél között. 

Egymás területének, értékeinek bemutatása után a lengyel fél ismertette az idei turisztikai programjait, 
amelyre szeretettel várja a megye vezetőit, a Derenki leszármazottakat, a Lengyel Önkormányzatok 
képviselőit és a vállalkozókat is. 

Ezek a következőek lennének: 

 április 23-án a tutajozási szezon megnyitása a Dunajecen, 
 július 15-17 között Lengyel- Magyar Barátság Napja Szczawnicai módra, 
 augusztus első felében 5 napos gurál találkozó. 

Az áprilisi rendezvényen egymás és a helyszín megismerését tűzték ki célul. A többire magyar kulturális 
együttesek fellépését, népművészeti standokat, illetve Tokaji borkóstolót és elárusító helyet kértek. A 
gurál találkozóra pedig megszervezik a Megyei Önkormányzat- és Kis Lengyelország Megye elnökeinek 
találkozóját, megbeszélését az együttműködés témájában, illetve partnerkapcsolati szerződés 
aláírását. 

Továbbá fontosnak tartja a lengyel delegáció Derenk emlékhely fejlesztését, melyet közös pályázatok 
útján - a szükséges engedélyek beszerzése után – fontos lengyel zarándokhellyé szeretnének 
fejleszteni. 

Julian Kowalczyk úr, a Szepesi Leader csoport vezetője a magyar pályázati lehetőségek felől érdeklődött 
az elnök úrtól. 

Török Dezső úr válaszában elmondta, hogy a nagyon örül annak, hogy a lengyel fél konkrét és 
megvalósítható elképzelésekkel érkezett. Minden programra biztos nem tud elmenni, de biztosítani 
fogja, hogy megfelelő szintű képviselete legyen ezeken megyénknek. A rendezvényekre a kulturális 
csoportok biztosításával nem lesz gond, főleg az után, hogy a lengyel fél a kint tartózkodás teljes 
költségét állja. Felveszi a kapcsolatot a Tokaj Kereskedő Házzal, ahonnan a borkínálat biztosítva lesz. 
Szívesen találkozik a kinti megye vezetőivel, ahol majd pontosítják a további feladatokat. A 
pályázatokat még ebben az évben el kell készíteni úgy a Leader, illetve a Területi Operatív Program 
keretében. A kétórás megbeszélés után az elnök úr ebédre hívta meg a vendégeket. 

A delegáció a délutáni órákban Emőd-Istvánmajorba látogatott el. Itt Veres Attila úr, a Lengyel 
Önkormányzat elnöke tájékoztatta őket a mai helyzetről, illetve az 1943-ban történt idetelepítésükről, 
amikor mintegy 50 Derenki család kapott itt telket, melyen felépíthette házát. A megbeszélés után a 
jelenlévők meghallgatták a Poslka Drenka együttes műsorát. 

Szombaton Szögligetre és Derenkre látogattak, majd az Aggteleki barlangot nézték meg. A Podhaleiek 
a késő délutáni órákban indult haza. 

 



Fekete Dénes 

 


